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 יוסף נצר / הסתו שלי הוא שיר אחר

 .שיר על הסתיו מנגינתו עצבות/ וחרוזיו שלכת ובדידות

 כזה הסתיו בעט המשורר/ אבל הסתיו שלי

 אבל הסתיו שלי נוגן בי שיר אחר:/הסתיו שלי הסתיו שלי כולו ירוק

 הסתיו שלי הוא ריח פרדסים מתוק/ והוא פריחה פריחה פראית במורדות

 והוא צמיחה צמיחה רכה על פני שדות/ אפילו הגולן המקומט, הסב

 :זוכה לחודש של ירקות רכה בסתיו/ הסתיו שלי הוא לא כמו בשירים

 סתוים שלי סתוים שלי הם אחרים/ הסתיו שלי הסתיו שלי הוא נכדים

 סתיו כמו עשבים/ והוא פריחה פריחה יודעת את זמנה-אשר עולים בגשם

 !והוא צמיחה צמיחה שיש עמה בינה./ וזה הנחל שאומר כולו: אכזב

 :הנה הוא מתעורר ומפכה בסתיו./ הסתיו שלי הוא לא כמו בשירים

 …סתוים שלי סתוים שלי הם אחרים

 
 
 
 
 
 

ולא אזעקות נקווה לימים רגועים וגשם, שנשמע קולות רעמים וברקים 

 שמטחי הרקטות יתחלפו במתכים של גשם.ו וקולות נפץ

 

 

 

 

 

 

 מ"מ גשם 14 באוקטובר ירדו
  



 

   2.10.19 –פרוטוקול מזכירות 
19/2019 

 .צביה רייטר, , יגאל קלייןוידי שקד, זאבי רוזנר, עמית ארגוב, מעיין שינדלר :נוכחים
 .תמיר סלע ,מתן לפידות, אורנה תל אור, 'לילי לזרקביץ :יםחסר

 .עידן קריסטל :משקיף
 

 על סדר היום:
 אישורי בניה למי שאינם חברים.  .א
 בקשה לשינוי הגדרת החייבים בתשלום. -תשלומי איזון  .ב

 

 אישורי בניה למי שאינם חברים :  .א
במסגרת תהליך השיוך נחתמו הסכמים בין הקיבוץ לבין החברים או יורשיהם, אחד הסעיפים 

האפשרות לגור  וליורשים בלבדמסביר מצב שלאחר אריכות ימים של בית אב ניתנת ליורשים 
בדירה ולמשך תקופה קצובה )חמש שנים( ובתום התקופה על היורש להתקבל לחברות או 

 ות בדירה לאחר שיתקבל לחברות.לחילופין להעביר את הזכוי
ההסכם מבטא את הרצון שבדירות אלו יגורו חברים וחברים בלבד. בפועל, נוצרה מציאות שאינה 
תואמת את ההסכם ובדירות החברים שהלכו לעולמם גרים משפחות שלא על פי ההסכם, דהיינו, 

רצון הקהילה בדבר  לא היורשים גרים בדירות. אין עוררין על כך שההתנהלות אינה תואמת את
 אכלוס הדירות בחברים ובוודאי נוגדת את ההסכמים.

על מנת לקדם ולבסס את ההחלטה המדוברת עלתה האפשרות שיורש המבקש להרחיב את דירת 
הירושה או כל מהלך אחר אשר נחוצה לו הסכמת הקיבוץ )הדירות עדיין בחזקת הקיבוץ( ושלא 

 עומד בהסכמות, שלא לאשר לו זאת.
 : דיון

ככלל, המזכירות מקדמת בברכה ומעודדת את היורשים או צאצאם להתקבל לחברות על 
 .בסיס דירת הירושה

עלתה השאלה, האם אנחנו רוצים שיתקבלו לחברות כאלה שאינם מעוניינים ואנחנו מכריחים 
בתחומי אותם? כתשובה לכך נאמר שחברי הקיבוץ החליטו זה מכבר ומעוניינים שמי שמתגורר 

הקיבוץ ובדירות שישויכו צריך להיות חלק מהקהילה ולהיות חלק מהקהילה היא להיות חבר בה. 
 כמו כן, זכויות היורשים אינן נפגעות והם יכולים לממש את הנכס.

 הוחלט :  
( 7.4המזכירות מקבלת את ההצעה שלא לאפשר ליורשים שאינם מתנהלים על פי ההסכם )סעיף 

המזכירות שומרת לעצמה  רושה או כל מהלך אחר הדורש את אישור הקיבוץ.להרחיב את דירת הי
למען הסר ספק, החלטה זו אינה גורעת  את האפשרות לחרוג מהחלטה זו בהתאם לנסיבות.

 מההסכם שנחתם בין החבר לקיבוץ.
 

 בקשה לשינוי הגדרת החייבים בתשלום. -תשלומי איזון  .ב
למסלול שיוך  751לשנות את מסלול השיוך ממסלול קיבל קיבוץ כפר מנחם החלטה  2015בשנת 

מערך  22% -קנייני. כמו כן, הוחלט לגבות תשלום "מנקלטים חדשים" לשם איזון סכום השווה ל
הקרקע. נקלטים חדשים לצורך התשלום הם כאלה המקבלים זכויות ב"דירות קהילה" וב"מגרשים 

לחברות ולאו דווקא רק ממי שמקבל לבניה". עולה בקשה לגבות דמי איזון מכל מי שמתקבל 
 (.22%זכויות בדירת קהילה או במגרש לבניה ובכך להפחית את התשלום הנדרש )

 הוחלט :
 לא לקבל את הבקשה ולהשאיר את ההחלטה הקיימת ללא שינוי.

 
  זאבי רוזנר רשם:



 
 6.10.2019 –פרוטוקול ועדת קליטה 

8/2019 
צאוזמר שינדלר, יחיעם יוגב, דני אלבירט, דקלה זאבי רוזנר, מעיין  :נוכחים 

  אורית זלינגר , אבנר דביר,צביה גרשוביץ אפרתי חומסקי,
 בועז קפלן, עמליה גולדברג חסרים:

 

 על סדר היום:
 עדכונים .ג
 היכרות לקראת קליטה –יזהר וענת שרון  .ד
 היכרות לקראת קליטה –תומר בן אריה  .ה
 י הוועדהפנייה להופיע בפנ –איתן ושירלי רביב  .ו

 

 עדכונים: .א
כולם התקבלו לחברות בקלפי. על פי החלטת הוועדה, לא  –קבוצת האשקוביות ואורי אגוזי  .1

והנגד. לאור פניות של חברים, בפרסום הבא של תוצאות הקלפי  התפרסמו מספרי הבעד
 יפורסמו סך כל המצביעים בקלפי.

בשבוע שעבר בחרו שש משפחות קבוצת ההגרלה את המגרשים. משפחה אחת מתוכן בחרה  .2
את בית התאילנדים שנועד אף הוא לשיוך. בקרוב נפרסם לציבור הבנים והבנות את המגרשים 

יועדים לשיוך. ההרשמה תיפתח לכל הבנים והבנות המעוניינים בכך ואת מבני הקהילה המ
 והוועדה תדון בסדר בחירת המגרשים והבתים.

צאצאי יורשים שהתכוונו לרכוש את בית משפחת גסטפרוינד, לא  'אביב והילה לזרקביץ .3
 המשיכו את תהליך הקליטה והוא מוצע שוב למכירה. 

 היכרות לקראת קליטה: –יזהר וענת שרון  .ב
קמה ולענת יש עסק ביתי. -שנה. יזהר עובד בצבר 13-יזהר וענת שרון מתגוררים בבית המשפחה כ

יש להם שלושה ילדים המתחנכים בבתי הספר בקיבוץ. יזהר וענת מחוברים מאוד לקיבוץ ורואים 
 בו את ביתם.

 כן. נערך דיון בנושא.בני הזוג עברו את גיל הקליטה על פי התקנון, אך החלו את התהליך לפני  :דיון
הוועדה ממליצה לקלוט את המשפחה למרות חריגת הגיל ותעביר את המלצתה לאישור  הוחלט:

 המזכירות.
 היכרות לקראת קליטה: –תומר בן אריה  .ג

תומר בן אריה בן קיבוץ וחי בו כל חייו. נמצא בתהליך קליטה במשך כמה שנים ועבר את כל 
רת שעבר בחודשים האחרונים. תומר בעל עסק עצמאי השלבים, כולל היתכנות כלכלית חוז

לתאורה והגברה ומחובר מאוד לחיי הקיבוץ. הבית שבו הוא גר בשיכון עולים מיועד לשיוך. תומר 
נשאל בנוגע להתמודדותו עם עימותים עם גורמים שונים בקיבוץ והקשיים שנוצרו בשל כך. לדבריו 

 קיו מהקיבוץ ונמנע מעימותים עם גורמים בקיבוץ. הוא נמצא היום במקום אחר, הוציא את כל עס
 דיון:

לתומר עבר של עימותים וסכסוכים עם מוסדות הקיבוץ. הנושא נדון בוועדה ונעשתה חשיבה כיצד 
 לאפשר לתומר להיקלט אבל גם להימנע ממצבים שעלולים להסתבך מול הקיבוץ.

 הוחלט:
כפוף להסכם עם תומר שיבהיר התחייבויות הוועדה ממליצה למזכירות לקלוט את תומר לחברות, ב

 שונות בין שני הצדדים )בית השיוך, עסקים ועוד(.
 פנייה להופיע בפני הוועדה: –איתן ושירלי רביב  .ד

לאחר החלטת המזכירות שלא לאפשר לאיתן ושירלי רביב, תושבים בקיבוץ המעוניינים לרכוש בית 
ניות רבות בנושא מצד חברים ותושבים. איתן ירושה, להיקלט בקיבוץ בשל חריגת גיל, התקבלו פ

ושירלי פנו להופיע בפני הוועדה ולהציג את עצמם ואת רצונם להיקלט בקיבוץ למרות גילו של 
 איתן.



 דיון:
לאור נחישותם ופניות של חברים נערך דיון בבקשה. הדעה הרווחת הייתה כי הוועדה רשאית 

לבקש מהמזכירות לדון שוב בנושא. החברות להחליט לדון מחדש בנושא, לשנות את המלצתה ו
 והאנושיות צריכות לגבור על ההיצמדות לתקנון.

 : הוחלט
המשפחה תזומן לוועדה ותינתן להם אפשרות להציג את עצמם ואת פנייתם. מודגש כי אין 
ההזמנה לוועדה מעידה על שינוי החלטת המזכירות שלא לאפשר למשפחה להתחיל בתהליך 

 הוועדה שומרת לעצמה את הזכות לשנות את המלצתה למזכירות ולבקש דיון נוסף.קליטה. 
 

 רשמה: אורית זלינגר                  

 קיבוץ כפר מנחם
 3.11.19שיחת קבוץ שהתקיימה בתאריך: 

 
 30הנוכחים באסיפה: 

 

 סדר היום של האסיפה:
 בחירת ועדות: .1

 מועמדים:
 מזכירות: מתן לפידות, דני אלבירט, עידן קריסטל.

ועדת קליטה: רונן סעידי, מיטל יפרח, נועה גולדברג לוינהים, טלי שור, בועז קפלן, אליה אלמן, 
 צבילי בן אריה, אסתר ברוידא.

 צוות צרכים מיוחדים: סיגל סעידי, גינה קריסטל, יובל שינדלר, אמנון זלינגר.
 חזון כפר מנחם. .2

    

 טות:החל
 : בחירת ועדות.1סעיף מס' 

 החלטה: בחירת המועמדים עוברת לקלפי.
 הוטל לביצוע ע"י: מזכירות

 

 : חזון כפר מנחם  2סעיף מס' 
 .היו הערות בעיקר בעניין קליטה )העדפה לבני קבוץ, הכשרה לתפקידי ניהול ועוד(

רשמה את ההערות הצוות ידון שנית בהערות החברים והעניין יובא ישירות לקלפי ללא  אורית זלינגר
 שיחת קיבוץ.

 הוטל לביצוע ע"י: המזכירות.
 

 רשם: אמנון זלינגר
 
 נערכו בחירות בקלפי 7-8.11.19 -ב

 נבחרו:
 מזכירות: דני אלבירט, מתן לפידות, עידן קריסטל.

 , בועז קפלן, טלי שור, נועה גולדברג לוניהים, רונן סעידי.ועדת קליטה: אסתר ברוידא
 צוות צרכים מיוחדים: אמנון זלינגר, גינה קריסטל, יובל שינדלר, סיגל סעידי.

 
 !לכל הנבחרים איחולי הצלחה בתפקידם

 

 תודה למסיימים את חברותם בוועדות
 אורנה וצביה רייטר )מזכירות(

 קליטה(..עמליה גולדברג, צביה גרשוביץ )ו יחיעם יוגב,
  הרבה תודה על השקעתכם ותרומתכם.



15/09/2019 

 פרויקט תשתיות כפר מנחם -סיכום ביניים 
עם כניסתו לעבודה של הקבלן שמעון אלפנדרי שזכה  2017פרויקט ביצוע התשתיות החל בנובמבר 

 במכרז שקיימנו.
לפני הוצאות בלתי צפויות, וזה עבור ביצוע ₪ מיליון  10התקציב שאושר לפרויקט באותה תקופה היה כ 

 תשתיות חדשות שכלל:
ל באזורי המגורים, הסדרת צנרת החלפת כל תשתית רשת המים בישוב, החלפת תשתיות החשמ

 לתקשורת והסדרת מערכת תאורת חצר חדשה.
 של הפרויקט. יביההנהלה המשקית הסמיכה את גלעד מינץ מרכז המשק להיות המנהל האדמיניסטרט

 לניהול הפרויקט נבחר לומקה אקרון, לפיקוח נבחרתי אני.
נבחר להיות אחראי לתיאומים עם החברים, כמו כן ניתנה לו האחריות למתן מידע לציבור  רונן סעידי

 בנוגע לפרויקט.
הוקמו שני צוותי מעקב: צוות היגוי שיושב אחת לשבועיים בו ניתנו דיווחים על התקדמות, התקבלו 

 החלטות אופרטיביות לביצוע מידי, צוות שני אחראי על המעקב הכספי. 
 : כולל את צוות ההיגוי

 יושב ראש ומנהל הפרויקט -לומקה אקרן 
 מרכז משק ומנהל כספי לפרויקט –גלעד מינץ 

 אדריכל מתכנן  –ארנון לפידות 
 ר.בניין, אחראי מים, מתאם תקשורת חברים, אחראי לדוברות הפרויקט –רונן סעידי 

 החשמל, מתאם עבודות חשמל בדירות חברים תחשמלאי ואחראי לעבודו –אמנון זלינגר 
 מזכיר הקיבוץ –זאבי רוזנר 

 אחראי לתקשורת –שלומי גרבר 
 אחראי לנוי –סא ברק א

 )סיים את תפקידו בצוות לאחר עזיבתו את המפעל( נציג מפעל מתכת ספק חומרי החשמל-צור בן חורין
 מפקח הפרויקט. –אביטל פטיש 

 בדירות החברים. םאחראי לביצוע הסיבים האופטיי -ביר לאחרונה הצטרף לצוות זה אבנר ד
 

עם תחילת העבודות החלטנו לא לטפל כרגע בתשתיות מים ראשיות בעיקר לא לטפל בקווי פלדה שלא 
 זיהינו בהם תקלות לאורך השנים. לטפל אך ורק בחלוקת המים למגרשים ובתחום שכונות המגורים.

ית ע"י מפעל מתכת כפר מנחם את כל הציוד והחומרים לספק עצמא ההחלטה נוספת שקיבלנו היית
 עבור עבודות החשמל לפרויקט, הקבלן התבקש לספק את מרכיבי העבודה בלבד ללא חומרים.

היו בגדר  2011-ל 2009תכניות המקור של הפרויקט שהוכנו ע"י החברה הכלכלית של יואב בין השנים 
 תכנון מנחה בלבד, ללא פירוט לביצוע.

ים הראשונים של העבודה התבקשנו ע"י קבלן הביצוע לפרט יותר במדויק את תכניות כבר בשלב
העבודה. בשלב זה לא ניתן היה לחזור למתכננים להכנת תכניות מפורטות ,לכן לקחנו על עצמנו 
להפיק תכניות לביצוע ע"י כוחות מקומיים. תכניות אלה הוכנו בשיתוף בין ארנון, רונן, אמנון זלינגר 

 בתאום, אישור וידוע יועץ החשמל מתכנן החשמל במקור. ואנוכי
: בשלב א' להתחיל בעבודות תאורה בכניסה לישוב, לאחר מכן לבצע ההיית יהחלטת צוות ההיגו

 תשתיות באזור הרכבות וכיכר הצעירים, בהמשך בגבעה הדרומית המרכזית ובסוף הגבעה הצפונית.
וברכבות, ולהסדיר מערכת ניקוז  םכות בכיכר הצעיריתוך כדי ביצוע העבודות התבקשנו להסדיר מדר

 בשיכון ו'.
לאחר מספר חודשים של ביצוע, זיהינו שבאומדן הפרויקט לא נכללו העבודות של חיבורי בתי החברים 

 למים ולחשמל העבודות בשטח המגרשים הפרטי.
 .אלף 865סכום של חזרנו להנהלה משקית וביקשנו תקציב נוסף עבור עבודות אלה, אושר לכך 

 החלטנו הדדית להיפרד מהקבלן שמעון אלפנדרי. תבשלב שני לפני השלמת הגבעה הדרומי



אורן מועלם שהיה הקבלן השני במכרז נבחר להחליף את שמעון אלפנדרי באותם תנאי חוזה בתוספת 
 .חוזה לחיבורי בתים לחשמל

ת הנותרות, המרכזית והצפונית בחודש אורן נכנס להשלים עבודות מים בגבעה הדרומית ולשתי הגבעו
 כרגע הוא לקראת סיום עבודות אלה. 4/2018

לבצע , לאחרונה התבקשנו ע"י הנהלה כלכלית של הקיבוץ להרחיב את רשימת עבודות התשתית
 עבודות ביוב הכרחיות, להסדיר דרכים וניקוזים בכל הישוב. 

 ₪.מיליון  2לעבודות אלה אושר תקציב נוסף 
 

 מספרים להבנת סדר הגודל של עבודות שביצענו עד כה:קצת 
 עבד בקיבוץ כשנה. 10/2018, סיום עבודות אלפנדרי 11/2017התחלת עבודות בחודש 

חפרנו תעלות  דירות למים וחשמל, 185 -מ' צינורות מים בחפירה, חיברנו כ 6000-בפרויקט הנחנו כ
לות חפירה ואו חציבה למים וחשמל למעלה סך הכל תע מ', 13,000-עבור תשתיות חשמל ותקשורת כ

 מ'. 21,000-מ
 שוחות בקרה לחשמל ותקשורת. 150גומחות וארונות חשמל, התקנו כ  50-התקנו למעלה מ

 עמודי תאורה חדשים. 300התקנו כ 
 ,מ' צנרת לתקשורת 18,500-מ' צנרת חשמל ו כ 17,500 -לצורך העבודות הנ"ל הנחנו כ

 1,500קוב' בטון ומעל  700 -מ' כ 350כבלים חשמל, בנינו קירות תמך באורך כולל מ'  20,000-יותר מ
 טון בטון יצוק באתר.

מ"ר ריצוף, ביצענו חידוש  600הקמנו מערכת ניקוז בשיכון ו' והסדרת שבילים באזורי רכבות נעורים 
 כביש באספלט מהכיכר על יד ביתי ועד צפית וגדעון סרט.

שנכנס  םפגש וגם קיבל על עצמו משימה נוספת של פרויקט הסיבים האופטייצוות ההיגוי ממשיך להי
 ₪.אלף  800-לביצוע בימים אלו בתקציב של כ

 וכמובן מעקב על העבודות הנותרת ע"פ הערכה:
 מ"ר אספלט כולל חניית הכלבו  3,000ר ריצוף אבנים משתלבות, "מ 4,000–כ

 מ"ר. 2,000-הסדרת ניקוזים כ
 ₪.מיליון 10 -ד כה כולל תקורה וספקים אחרים הן כהוצאות הפרויקט ע

 מיליון. 4.6-אורן כ, ₪מיליון 3.3לאלפנדרי ₪, מתוך הסכום הנ"ל קניות ממפעל מתכת כשני מיליון 
 ₪.מיליון  2.5-תקציב נותר להשלמת הפרויקט, כ

 כל הסכומים במסמך זה כוללים מע"מ.
 

ה אני מבקש להודות לצור בן חורין ולעמית ארגוב בהזדמנות זו למרות שעדיין יש לפנינו עבודה רב
שעבדו בהתנדבות ודאגו להספקת כל מרכיבי החומר של עבודות החשמל, כמו כן הצליחו ככל שניתן 
להביא אותי לעבוד מסודר מולם בפרויקט שהוא מורכב מסובך ולוחות הזמנים בו לא תמיד ידועים 

על והחומרים סופקו לקבלנים בזמן. הספקת מראש, כך שתמיד הצלחתי לתזמן את הפניות למפ
 .ילה לקבלנים לעצירת העבודה ולדרישות כספיותעהחומר לא היוותה 

 תודות גם לסיגל על כל תאומי לוחות הזמנים והפגישות.
למרות שעדיין יש לפנינו עבודה רבה אני מבקש להודות לכל צוות ההיגוי שהצליחו לעמוד מול חוסר 

 י מסכים לדעתו .הסבלנות שלי למי שאינ
 

 ,בברכה
 ביטל פטישא

 
 
 
 
 

 



 נזכור את חברינו בני דור המייסדים:  80 -פינת ה
 

 נחום שור / אבי
 לזכר אבי ו"דור הנפילים" שהיה ואיננו עוד.

 

 אבי, בחייו לא היה כלל מלאך ולכלל שלמות לא הגיע
 היו בו יצרי אנוש, אהבות ושנאות, גם פניות ודחיות.

 יומו, הוא נשא את עיניו לרקיעאך גם בעמל 
 ושאל את נפשו, כיצד ראוי ונכון פה לחיות.

 

 אבי, לא זכה להרבה שמחות וידע רק  קורטוב של נחת
 בין מעגלי שקידה ועמל, לא אחת אחז בו הייאוש.
 תמיד הוא הרבה לתת ורק מעט הוא ביקש לקחת

 ובכל  מעשיו הוא ניסה להיות שלם עם עצמו ונחוש.
 

 אף שנייה לא חדל, –לא הפסיק לחלום ולקוות כל ימיו 
 כה רצה להעניק לי הרבה,  אך לא הוריש לי דבר,

 מלבד את חפצו, שתמיד אתייצב בעוצמה, לצד כל נזקק וכל דל
 שאתרום לעולם של  עתיד ושלעולם לא אשקע בעבר.

 
 

 הערצה לדור המייסדים.   אנשי חזון
 

מלבד גיוסים אין סופיים ותורנויות כמו שמירה, העמסת עופות, דילול גידולים בשדה, , אנשי כפר מנחם
דילול גידולים במטע, עישוב גידולים בשדה, פריקה, החלפות בבתי ילדים, שבתות וחגים בכלים, בבתי 
ילדים, במטע ובכרם בציר בכרם, מסיק בזיתים, העברת עופות בלול, שחיטת עופות חולים וכל מיני 

שעות. מלבד זה גיוסים היו לאורך כל השנה  9ות חולות נוספות. אותם ימים עבדו ימי עבודה בני רע
לחפירות ברכת השחייה בצלע גבעת סלעים הם חפרו וחפרו במשך שנים ביד רק מקוש ובלמינה ודליי 
בנין העשויים מתיירים ישנים בהם סילקו את אבני הגיר אותם ריסקו מהסלעים. אחרי שהחפירה 
הסתיימה לעומק הנחוץ לברכה החלו גיוסים ליציקות הברכה נוצקו הקטעים בזה אחר זה בתחילה 
הקירות ולבסוף גם הרצפה. בארבע ורבע שחררו אותנו מבית הילדים והגענו לחפש את הורינו ביציקות. 

ים רבות, היינו הולכים מבית הילדים לברכה כדי להיות בסביבת ההורים. הריעו לגיבורים. אגב לפני שנ
עוד לפני פרוץ הליכוד במסע הבחירות אמר דוד לוי שאת הקיבוצים שמו במקומות עם דשא וברכות 
שחייה. שמעתי במו אוזני. וגם בהיותי במילואים אותה תקופה ניהלתי ויכוחים קשים אם אנשים ששמעו 

 בוצים ואף ביתר שאת..אותו והאמינו לו ויצאו אז או מאז נגדנו ועד היום הם ממשיכים מוסטים נגד הקי
 

 אבוש
אבוש היה אדם יצרי ויוצר עם נפש של אומן. עוד הרבה שנים לפני שהתחיל לפסל בעץ את עבודותיו 
המופלאות. הוא היה החצרן המיתולוגי של בתי הילדים. ובערוב ימיו עבד כחצרן של המטבח בלבד. 

 'צרן, כמו מברג מקדחה פטיש וכוליד כל כלי העבודה של הח ,לוח הכליםעל הוא כבר למד סינית ו
זה היה חלק מהמאמץ שהוא כפה על עצמו כדי לתרגל את  ,הודבק פתק עם שמו באותיות סיניות

הסינית. מוקדם יותר הוא היה חבר נאמן לחוג הבלתי רשמי לארכאולוגיה ומצא פעם פסלון שהיה חשוב 
יושב על כיסא. בקיר שגירדנו ממנו הרבה  וטפאמנח הבאוסף הארכאולוגי. הפסלון היה של פרע

ממצאים בעיקר פעם אחת שהייתה מפולת של חלק מהקיר בסיוע הגשם. הקיר היה של המדרגה 
הגבוהה ביותר שנשארה מחפירות הבריטים, בליס ומקליסטר שחפרו חפירות גם בתל גת ובמגידו. כיוון 

ה. ומה שמצאנו שם היה בסדר שזו הייתה המדרגה האחרונה היא לא כוסתה כמו אלה שתחתי



ישוב שרפה ועל  -אמתי של התפתחותו הטבעית של התל! בשכבות היה ניכר הסדר הטבעי כרונולוגי הה
גבי השרפה עוד ישוב ושוב שרפה. כל ישוב על פי הממצאים היה ארכאולוגית מאוחר יותר מזה שתחתיו. 

ה ממש מראה איך שנעזב לפני אלפי שנים. החלוקה הייתה ממש כרונולוגית אותנטית. כל גרוד בסכין הי
הם היו  .ן היו לצד ביתו הצריפים הישנים של חברות הנועריאבוש שעבר לשיכון ותיקים חדש עדיכש

זנוחים והצריף ששימש ככיתת הלימוד של קבוצת זית היה ממש אצלו בגינה כאשר באו לפרק אותו הוא 
והקירות נשארה אצלו בגינה הרצפה והיסודות. זה נתן להם לפרק רק את הקירות. כאשר פרקו את הגג 

. אבוש כרה ברכת דגים במרכזו של המשטח, הברכה הייתה יפה למדי יםהיה ריבוע שבע על שבע מטר
מלבד אקווריום ענק . היה חובב דגי נוי כך שגם הם שייטו במימי הברכה. אבוש עם מזרקה במרכזה

חדר אוכל מהיום שאז שימש חדר קריאה, מועדון  ששולב במבנה החדר אוכל החדש אז, "החצר" חצי
ובית קפה באחת. סביב הברכה הייתה גדר מעמודים ועליהם הייתה שרשרת צבועה בכסף שהייתה 
תלויה בקשת שקועה מעמוד לעמוד. אבוש סידר מעל המשטח גם תאורה חזקה. שער ברזל דקורטיבי 

פון והזמין אותנו לקונצרט מדי שבוע ילים ופטבצורת נבל הוא פיזר ספסלים סביב המים ובקיץ שם רמקו
 .סית. הרבה נוער נמשך אז למקוםאלשבת ליד הפונטנה היה מניח תקליטים של מוזיקה קל

 

 איתי ישראל
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 צילם: דוד פרלמוטר
 



  80-חגיגת ה
 . 80 -התקיים האירוע המרכזי של חגיגות ה 2.11.2019 -בשבת ה

 היה יום מרוכז שכולו קשור בישוב, בעברו ובהווה שלו.זה 
היום התחיל בארוחת בוקר חגיגית והיסטורית של "לחם מטוגן" נמשך במשחק התחנות הגדול, בצהרים 

 .80 -הוגשו המבורגרים ומשקאות בפאב ובשעת מנחה נאספנו כולנו לבית קפה ומסיבת ה
"מדהים", "מקסים", "נפלא", "יפה מאוד", "מעורר התרוממות רוח  –כל התגובות היו נלהבות 

 והשראה", "ברכות חמות למארגנים ולמפעילים", "חד פעמי", "בלתי רגיל" "נהדר" ועוד ברוח זו.
 שוחחתי עם המארגנים, מפעילי התחנות והמשתתפים ואני מביאה את דבריהם:

 תיאר את יעדי הצוות, ושיקוליו: של היום( רוקטי)הפרו אבנר דביר
"הצוות ראה לנגד עיניו חשיבות עליונה להביא לציבור אירוע עם תוכן איכותי, רלוונטי, משתף את 

יצאנו לדרך כצוות חשיבה, כשאנו מנסים למצוא את הפתרונות הנכונים ולאט לאט  הציבור ומחבר.
 צמח ונבנה משחק התחנות.

במרחב הקיבוצי כדי ליצור סביבה נעימה ובטוחה לשוטטות חופשית, כדי היה לנו חשוב להשתמש 
 שאנשים יחוו את חוויותיהם בזמן ובקצב שלהם.

לא רצינו לקנות אירוע, אלא לעצב אירוע של עשייה משותפת, של שותפים רבים שחברו יחד ושיתפו 
 את הציבור, שהוזמן להשתתף ובא בהמוניו.

ת שחשב והשקיע יחד. שורשי האירוע ומקורותיו מעוגנים בחוויות שספגנו האירוע הוא פרי עבודה של צוו
 ."1981-בילדות שלנו, למשל, ביום הילד המדהים ב 

 

כבר על הבוקר הגיעו  כאמור, היום נפתח בארוחת בוקר חגיגית של "לחם מטוגן" במתכונת של פעם,
 המונים לחדר האוכל.

"י חדר האוכל( חולקו מפות בהירות וברורות . בתחנת המוצא )עמשחק התחנות הגדולבהמשך 
 למשתתפים וסומנו אתרי תחנות המשחק. מכאן ואילך כל משפחה ניתבה את דרכה בין התחנות:

 

תמונות מההיסטריה של  3"בחרנו  מרכז הפעילות בתחנה מתאר אתגר הפאזל הגדול: דותן אבירם
  כפר מנחם:

  של ילדים משחקים בברכה )צילום דוד פרלמוטר( 1952-תמונה מ •
 הדשא ליד הספריה  ובריכת הדגים. – 2007-תמונה מ •
 תצלום אוויר של הקבוץ וההרחבה. •

חלקים כל אחד והמשימה הייתה להרכיבה  72יצרנו מהתמונות  פאזלים גדולים בני  אביב קוחלבעזרת 
 תגרו ונהנו."זה היה אתגר ייחודי לא פשוט ואנשים או

יעל ברוידא פריקית של פאזלים אומרת: "הפאזלים היו הברקה הם היו מעולים" ואחרים תיארו אותם 
כמרהיבים. דותן "זה איפשר פעילות משותפת של כל שכבות הגיל בזיקה לישוב. אני מקווה שתימצא 

 לפאזלים אכסניה מתאימה להמשך".
 
 

  



: המקום המה מבקרים תושבים וילדים, שנהנו להסתובב חופשי ולראות של שלמה בסלוויץביקור 
חפצים של פעם. צוין ש"אין דברים כאלה" ב"אף מקום לא תמצא ריכוז מרוכז כל כך של פריטים 

תרם מאוד והבהיר משמעויות למי של  אסף אוזןהיסטוריים" שהזכירו נשכחות. ההסבר ההיסטורי של 
 הכיר.

 
מתכנני  –מוסה ברוידא )ועוזריו(: דגם החומה ומגדל הצית להרבה חברים פיוזים כבויים. ומגדלחומה 
תירגם תמונה של מה שהיה פעם בקנה מידה נכון, החל מהמגדל, המשך בחומה ובמרווח בין  –הדגם 

היה מאוד יפה. ומוסה מוסיף "היה יופי הכנתי דגם יפה ונכון המבקרים נהנו ויש נכס לקבוץ,  –החלקים 
 שישמר.

 
ירה עיטרה כל משפחה צי –מצירים על אריחי קרמיקה ויוצרים קיר קראמי משותף  יוצרים עם אמנים

 והרבה מתנדבים שסייעו. וידי שקד, בריכוז יהודית שקד ותלמהוכתבה את שמה על האריח, בהנחיית 
. התחנה הייתה מאוד מושקעת נקנו אריחים, צבעים ומכחולים, הוכנו שולחנות וניירות לציורי סקיצות

נה להמשיך. התושבים זרמו, התחנה המתה והושקעה מחשבה בהכנת האריחים, מי שלא הספיק פו
הייתה אוירה טובה, ויצירתית והועמקה תחושת השייכות כשתושבים מהקבוץ וההרחבה ציירו במשותף. 

 שלל האריחים מראה מרהיב.
 

 
 

מפעיל התחנה מציין  עידן קריסטלהשנה.  80 -מסע לעבר עם סרטוני וידאו מ – מנהרת הזמן
 ההורים והסבים שלהם משנים עברו. שהצופים נהנו והתרגשו. אנשים נזכרו והתרגשו לראות את

 
; . היו בה שלל משחקים ששיחקו בהם בעבראורי אגוזי ודני הסאת הפינה ריכזו  משחקים של פעם

 מקלות להזזה ועוד. 3אבנים, דוק, גולות, קלפים  חמש
בשעה ששיחקו  (40-50תיארה את תגובות המשחקים: "היה ניצוץ בעיני ההורים )גילאי  סיון מי רז

להיענותם לשחק. מעבר להנאה מהמשחק  –במשחקים מהעבר וזה תרם לשיתוף הפעולה של הילדים 



הייתה הנאה בהיזכרות במשחקים הכל כך מוכרים ששיחקנו כשהיינו ילדים. הייתה התלהבות ושמחה 
 באו לשחק וליהנות מהרגעים הנוסטלגיים. אני וילדי מאוד נהנינו לשחק."ומשפחות חזרו ו

 
היא מספרת  אבנת רומבלסקיריכזה את התחנה  – פוטו וובל

+. תושבים 80שביקרו בתחנה בני כל הגילאים מגיל שנה עד 
באו לבשו אביזרים מכובע, מטפחת וסינור עד מכנסיים 

ת ומשונות כיחידים, וחולצה ומאוד נהנו, הצטלמו בפוזות שונו
משפחות. וחברים. היה לאנשים כיף וגם הבינו איך חיו פעם. 
היו מבקרים שהיו מוכנים לשכור את הוובל. הייתה הרבה 

איריס טרח לסדר בוובלים.  צביליהפתעה והערכה לאוסף ש
 סייעה מאוד בהפעלת התחנה. אקוקה

 
שתפת לא רק למי שגדל תושבים הוסיפו רשמים: "הקונצפציה הכללית הייתה מאוד מ

בכפר מנחם, אלא גם למי שחי פה ורוצה ללמוד על כפר מנחם, היו הרבה אפשרויות השתתפות, 
 .הפעילויות היו מאוד מגוונות ויצירתיות והתאימו לגילאים וטיפוסים שונים"

 

פעילויות אירוע כזה מוסיף לישוב ותושביו פי כמה ממופע חגיגי חד פעמי, הרעיון של הרבה  •
 ."שנה 80לאורך השנה כולה יצר תהליך נכון של ציון 

"הייתה חשיבה נכונה והערכות טובה המפות היו בהירות ומועילות, כששוטטו ברחבי הקבוץ ראו  •
 .התושבים כמה חודשו התשתיות למשל, עמודי חשמל רבים"

הרגשה נעימה  "מנהלי התחנות הסבירו וסייעו בכל תחנה ובכל מקום היה כיבוד ומים נתן- •
 .וביתית"

הושקע הרבה מאמץ, ארגון ומחשבה מוקפדים על כל  –"התרשמתי מאוד לטובה מהיום כולו  •
 ".הפרטים וגם ההתנדבות הייתה רבה. משמח שהיו הרבה שותפים ליום הזה

היה מאוד יפה ומאוד טוב, מעניין ומרגש, התחנות היו מפוזרות על פני שטח גדול מה שאיפשר  •
 ."היה מה לעשות בכל מקום –דרך בניחותא למבוגרים ולילדים לעשות את ה

צלחת, בית הקפה נתן הרגשת חג. וגם המסיבה לפנות ערב הייתה מאוד מושקעת, מרגשת ומ •
הורגשה חברותא, היה כמו פעם תושבי ההרחבה וחברי הקבוץ חגגו והשתתפו יחד הייתה 

 ."הרגשה של ישוב אחד
 ."פרים גדולים לכל העשייה הזאת"נוער הישוב היה שותף פעיל במס •
בין  –כל הכבוד לאלה שלקחו על עצמם את תכנון והפקת היום הזה המינונים היו מעולים " •

החלק ההיסטורי והעכשווי והחוויתי וקטעי הקישור במופע ובמהלך היום, זו הייתה השקעה 
בה קהילה אנושית של המון אנשים שתרמה להרגשת שייכות ועשה טוב לגבי יחסי קבוץ הרח

 ".90-יחכו לשנת ה אאני מקווה רק של
 

 שאפו ענק לכל העושים במלאכת החשיבה, התכנון, הארגון וההפעלה.
 אוכמה אבירם ואורי אגוזי. ,יבורכו מובילי החגיגה אבנר דביר
קה, אתי עזרן, גידי קרון, דגנית יבלסקי, אנואר אל עתמתודה אישית לשותפיהם אבנת רו

ש וצוות המטבח, יברק שטיין, דן קרון, דני הס, וידי שקד, זאבי רוזנר, יובל שינדלר, יוסי יור
יניב ירושלמי, יעל ברוידא, יריב בן דין, נועה גולדברג, עידן קריסטל, עמית ארגוב, צביה 

 גרשוביץ, שלמה ברוידא, תומר בן אריה.
 קוחל, גידי קרון, סאני ועידן זלינגר, רותם בר אילן.על הפרסום היו אביב 

והרבה תודה למתנדבים הרבים ולבני הנוער שהטו כתף, בלי עזרתכם המבורכת היום לא 
 היה קורם עור וגידים.

 
  הביאה לדפוס יהודית אפרתי



 2019תש"פ                          הצעה להפסקת השימוש בקמינים בכפר מנחם
 הצעה למזכירות קיבוץ בנושא השבתת הסקה ביתית בעץ ומוצריו. 

 רקע
בישראל, כמו במדינות המפותחות, קיימת המלצה ברורה להימנע מהסקה בעץ באזורי מגורים, בגלל הנזק 
הבריאותי הנגרם כתוצאה משאיפת העשן הנפלט מהארובה. כמו כן, העשן מהווה מטרד ריח, ולעיתים גם 

. עבור אלו שמעוניינים להפעיל קמין, ההמלצה היא להפעילו על בסיס גז. אומנם, בארץ נפלט פיח מהארובה
לכל ישוב יש זכות חוקית  ובמרבית המדינות המפותחות, אין חוקים האוסרים הסקה בעץ אך, יחד עם זאת,

לקבוע את הכללים להגנה על איכות הסביבה בתחומו. הגדרות  המדינה לפגיעה באכות האוויר 
 מו, נתמכים על ידי חוק העונשין ופקודת הנזיקין בהגדרת הסנקציות המתאימות. וזיהו

מכלל החברים התושבים  5.4%קמינים המוסקים על ידי גזע עץ, הם מהווים כ  10בכפר מנחם פועלים כיום 
שת נפשות( . לאור תלונות רבות על עשן, פיח וריח, ומערומי עץ מוג 549והילדים החיים בתחומי  הקיבוץ )

הצעה זו כאשר מטרתה השבתת כל קמינים הפועלים על גזעי עצים וכל חומר מתקלה אחר! הפסקת פליטת 
כפוף עשן וגזים המסוכנים ומסכנים את כלל האוכלוסייה ופיצוי מסוים של בעלי הקמינים בהשבתתם 

 . להחלטת המזכירות ושיחת הקיבוץ
 לים בעץ אנו מציעים מספר שלבים מעשיים. בעקבות החלטת הקיבוץ על איסור הפעלת קמינים המופע

 21/22/2/2019שיגובו ויופעלו על ידי המזכירות כהמשך להחלטה שהתקבלה בקלפי ב 
להוציא מכתבים רשמיים לבעלי הקמינים תוך הדגשת מחויבותם לקיים את   על מזכירות ומנהל הקהילה

להודיע כי זמן הביניים הקצר נועד  למנהל הקהילההחלטת הקיבוץ. כמו כן הקצבת הזמן נועדה לאפשר 
 לסמן ולהבהיר לבעלי הקמינים כי הקבוץ מצפה מהם לקיום  החלטת הקיבוץ  ללא דיחוי.

ות כלשהי המזכירות תציע פיצוי רק לאלה מחברי הקבוץ בלבד, שיודיעו בתוך במסגרת ההצעה וללא התחייב 
שבועיים כי הפסיקו להשתמש בקמין )על בסיס שריפת עץ וכל חומר מתקלה אחר(  לאלתר! ובקביעת לוח 

 . השבתה שתקבל את אישור המזכירות ומנהל הקהילה.זמנים ברור ויכלול חתימה להשבתה מוחלטת
חברי הקבוץ, יאסר השימוש בקמין לאלתר! יובהר לתושב כי אי הוצאת הקמין עלולה לגרור על תושבים שאינם 

 סנקציות. 
בכפוף להחלטת הקיבוץ יונחה על ידי המזכירות כי לא תאופשר  אחראי להשכרת הדירות בכפר מנחם

ר שימוש בעתיד, או/ו בחידוש חוזה, כל השכרת דירה בכפר מנחם, מכל סוג שהוא ללא סעיף בחוזה האוס
 בקמין!

לעגן את החלטת הקבוץ ולחייב את ועדותיו לצרף את החלטת הקבוץ כחלק  על המזכירות ומנהל הקהילה
 מהתב"ע והיתרי הבנייה לאיסור הכנסת קמיני עץ לתוכניות הבנייה בעתיד.

 מטרות ההצעה
 להגדיר מדיניות הקיבוץ בעניין הסקה בעץ בתחומו. .1
 עשן מיותרת ללא שליטה.למזער את חשיפת הציבור לפליטת  .2
לעודד בעלי קמינים המוסקים בעץ להשבית את הקמין. תוך הידברות והבנת הנזק הסביבתי  .3

 והבריאותי הנגרם לכלל האוכלוסייה.
 לקבוע אמצעי אכיפה וסנקציות. .4

 פרטי ההצעה
 כללי. 1

א .ככלל, קבוץ כפר מנחם איננו מתיר הסקה בעץ מכל סוג 
שהוא בתחומו שהוא שטח הקבוץ כפי שהוגדר על ידי 

 תוכניות ורישומי מנהל מקרקעי ישראל.
ב. לתב"ע של כפר מנחם תוסף הגדרה הקובעת כי לא 
תותר באזורי המגורים ובשטח הקבוץ כפי שהוגדר למעלה 

ים בכל חומר בעירה איסור הקמה ושימוש בקמינים המוסק
 למעט גז.

ג. האחריות על נושא הקמינים בכפר מנחם היא של מנהל קהילה, או בעל תפקיד שימונה מטעמו ויאושר 
 בשיחת הקבוץ. תפקידו יוגדר: כמפקח ניטור איכות הסביבה ויאוצלו עליו סמכויות אכיפה.

 אחריות זו כוללת גם: 



 עשן. . טיפול בתלונות פרטניות על מפגעי ריח /1
 . טיפול בחריגות מתקנון זה ואכיפת החלטת הקיבוץ.2
 . עדכון קריטריונים של ניטור ובקרה.3
. טיפול במקרים של פליטת עשן שחור לבן או מכל צבע כלשהו המסכן את בריאות הסביבה.  על ידי 4

 המזכירות ובאי כוחה תינתן התראה למשתמשים לפני נקיטת סנקציות.
כניות בנייה חדשות הכוללת תנור הסקה בעץ וכל חומר אורגני מתקלה אחר, כולל גם . הועדה לא תאשר תו5

תנורי הסקה ניידים   או כוונה להתקין כאלה. על הדיירים להציג תוכנית חימום שאינה מתבססת על שרפת 
 חומר אורגני כימי ואחר לאישור הועדה.

ר שיפוץ גם אם לפניו היה בה קמין הפועל על . לא תאושר הוספת קמין מכל סוג שהוא לדירה קיימת שתעבו6
 גזעי עצים. 

. ההצעה מגדירה את המשפחות המפעילות קמינים ככאלה שההחלטה לגבי השבתת הקמין נתונה בשלב 7
 הראשון בידיהם וזה לאחר קבלת התראה על השבתה מפגע הקמין מן המזכירות.

 

 התייחסות זמנית  לקמינים קיימים
 קמינים קיימים מחוייבים להשבית את מפגע הקמינים מיד לאלתר! בעלי ומשפחות מפעילי

א .ביחס לקמינים הקיימים והרשומים בגוף ההצעה, הגוף שאמון על ביצוע נוהל זה לא יתנה שיפוץ עתידי 
בעמידה בתנאי התב"ע הנוגעים במקורות אנרגיה לשימוש עבור חימום והסקה בתחום המגורים. סעיף זה 

 ת המשפחות והמגרשים שתפורסם.נכון בנוסף לרשימ
ב. הפעלת קמינים קיימים לא תותר לאלתר. תאושר בהגבלת זמן קצוב קצר ביותר של עד שבועיים  כזמן 
ביניים ללא השהייה נוספת לפני ההשבתה הסופית, וכל זה באופן זמני בלבד,  ורק על פי התקינה הקיימת 

 .וף להחלטות הקבוץובכפוהמלצות המשרד להגנת הסביבה ותקנות המועצה 
ג. בזמניות ההפעלה הקצרה יאסר שימוש בחומר צמחי או עץ שעבר טיפול בחומרים משמרים או חומרי ציפוי, 
לרבות צבעים, לכות ודבקים או פסולת שעלולה להכיל שאריות קרקע, חומרים אורגנים הלוגנים ומתכות 

מכל סוג שהוא לסוגיו השונים אלא אך ורק עץ כבדות, או פסולת בניין ותעשייה. יאסר השימוש בגזעי עצים 
המיועד להסקה על פי הנחיות המשרד לאיכות הסביבה והוצגו קבלות מתאימות המעידות על כי סוג העץ 

 תואם את הנחיות המשרד לאיכות הסביבה. 
בהשתתפות עצמית בסכום שיאושר במזכירות ובשיחת הקבוץ.  החיוב יבוצע דרך  העובר על סעיף זה יחוייב

 ובאמצעות הנהלת החשבונות של הקיבוץ באישור וחתימת מנהל הקהילה.
ד. באופן זמני  לפני חיסול והשבתת הקמינים באופן מיידי וסופי יאוחסן העץ  בסביבת לחות נמוכה מורם 

שיחים מכל סוג שהוא עד לחיסולו של מערום העצים באופן מידי וסופי.  מהקרקע. לא יתווסף חומר גזעי עצים
 על בעלי הקמינים מוטלת האחריות לפנות את מערומי העצים כשלב בהשבתת מפגע הקמין.

ה. מעבר לכל, פונה הקיבוץ לבעלי הקמינים כי יגלו התחשבות ורגישות כלפי שכניהם וישביתו את הפעלת 
 הקמין שברשותם.

 רה ואכיפה.תמריץ, בק
א. חבר יהיה זכאי בהתאם להחלטת המזכירות ושיחת הקיבוץ, למענק בגין השבתת קמין הפועל על עצים 

 בביתו הנוכחי ראה סעיף ג.
ב. המענק יועבר לחבר רק לאחר שסיפק הוכחה 

 להוצאת קמין העץ מהבית, או אטימת הארובה
והסרתה לממונה האחראי וחתם על מסמך לאי 

 בעתיד.הפעלתו 
 ג. גובה המענק יקבע על ידי המזכירות ושיחת הקיבוץ.
מטרת התקנון לאפשר לחברי הקיבוץ לחיות חיים 
בריאים ולהקטין בכך את הסיכון הרב הנובע מהפעלת 

 מפגע הקמינים.
 בברכה "בכפר מנחם נושמים אוויר נקי" 

  ורק בריאות.



 

  הכנסת: של המחקר מכון
 

 את למנוע פעלה לא המדינה
 הסקה בתנורי המזהם השימוש

 
 
 

     פטרסבורג עופר

 טישלר צביקה צילום:
 

 קל פחות להיות עשוי זה בעתיד, בחורף? הבית את שיחמם ארובה עם קמין על חלמתם אתם גם
 בעץ, הסקה בתנורי שימוש על שקל 14,400 של עתק קנס להטיל מבקשת חדשה חוק הצעת ליישום.

 אלעזר ח"כ ידי על שהוזמן הכנסת של המחקר מרכז של דוח תומך החוק בהצעת גולמי. ונפט סולר
 או המוכרים חומרים נפלטים אלה מתנורים כי עולה מהם בינלאומיים מחקרים מצטט הדוח שטרן.

 במשרד אולם בקמין, שימוש בעקבות מוות מקרי על ישיר מידע אין בישראל כמסרטנים. חשודים
 הכנסת של המחקר פרטיים. בבתים בקמינים שימוש סביב תלונות 294 על חיםמדוו הסביבה להגנת
 ומניעה. חקיקה ללא בנושא מוחלטת יד אוזלת על מצביע

 

 הנפלט האוויר זיהום לנושא פרק הקדישה בישראל האוויר איכות מצב בנושא ציבורית מומחים ועדת
 אולם, ביתי. לחימום ועצים בפחם השימוש את לאסור היה המלצותיה ובין ביתיים, הסקה מתנורי

 זיהום ולצמצום למניעה הלאומית התוכנית להכנת הסביבה להגנת המשרד של העבודה במסמך
 למניעת הממשלה בהחלטת ביטוי לידי הובא לא אף הנושא זו. להמלצה אזכור אין 2012 מינואר האוויר

 זיהומים.
  

 העץ של הנמוך המחיר נוכח העץ בקמיני בשימוש עלייה יש האחרונות בשנים הבריאות משרד פי על
 השפעות יש ועץ פחם באמצעות ביתי חימום בשל אוויר לזיהום כי קבעו מחקרים בעירה. כחומר

 רקע על ומוות תחלואה של חמורות בריאותיות והשפעות וברונכיט, אסטמה ובהן כרוניות, בריאותיות
 שנגרם אוויר זיהום ,2019 בשנת שפורסם מחקר פי על .ריאות סרטן ובהן לב־ריאה, ומחלות נשימתי
 העולם. ברחבי שנה מדי אדם בני 29,000 של עת בטרם למוות מביא ביתי מחימום

  

 כבד. בריאותי לנזק גורם אף אלא האוויר את מזהם רק לא להסקה, בעצים "שימוש שטרן: אלעזר ח"כ
 הניתן". ככל זו תופעה למנוע כדי הכל נעשה

  

 26.10.19 :ממון
 

 (114 הזיתים)עלון בשדרת מסיק על יחיעם של דבריו את קראתי
 הביאה ערבית משפחה "לצערי מצטט( )ואני-המשפט עיני את וצד

 ציטוט(. מהפרי".)סוף גדול חלק והורידה שלמה חמולה
 זיתים. ומסקה באה ערבית שמשפחה מצער כך כל מה עצמי את ושואל מהרהר אני
 וכו'... ומשפחתו בו התעניינתי קפה כוס על שוחחנו ניגשתי-זיתים שמסקה משפחה פגשתי אני גם

 ש... למקרה טלפונים שהחלפנו לפני לא ניפרדנו
 לעזור. שיכולתי ושמחתי והשיחה מהמפגש נהניתי בדרכי. המשכתי

 נדב.
 

 מהירה. החלמה – וליחיעם



 
 

 הישוב, תושבי וכל תכנון ועדת הקיבוץ מזכירות לכבוד
 מסודר בלתי חניה למגרש כההפ הראשית הכניסה בצד האוכל חדר רחבת , ארוכה תקופה זה

 ועוד. אופניים קארים קלאב לקלנועיות,
 היום, המתבצעת בצורה החניה  , בקיבוץ מרכזי במקום יצר זה שמצב אסטטי הלא למראה נוסף

 למבוגרים. במיוחד לאנשים, סכנה מהווה
 המרכיבים בכל ולהתחשב  הנ"ל, החניה את להסדיר בקיבוץ, האחראים לגורמים פונה אני

 .קשות ניידות מגבלות עם אנשים של קטן מספר כולל במקום, הנדרשים
 

  ברק יגאל
 

 

 שלום, מנחם כפר לתושבי
 הקהילה( מנהל זאבי  )בגיבוי הקבוץ של הדגים בריכת על אחראי להיות עצמי על קיבלתי

 להחיות במטרה מאמצים  להשקיע מתכוון ואני תקציב גם לכך יועד המקום. את לטפח ובכוונתי
  המקום. את מחדש

 מפריע! רק זה יזוזו, שהדגים ,כדי אוכל או חפצים, לברכה  לזרוק לא מבקש אני
 . 1962 -ב דרכים בתאונת שנהרגו ילדינו לשבעת אנדרטה זו המקום להזכירכם

 הדגים. של התרומה על חורין בן למשפחת ובמיוחד הזורע לקבוץ ורבה מיוחדת תודה
 

 עליו. לשמור ועזרו המקום את כבדו מכם אנא
 וילדים. דגים על פרטים למעוניינים לספר אשמח

 

 בורסטי. אברהם ובתודה בכבוד
 
 
 

 שלום לחברים
 

 בכל יעוץ בניה, להיתר חומרים בתים, תכניות כגון, באדריכלות ארכיון שירותי ינתנו ואילך מעתה
 בתשלום. וכד' לבית בשמאות הקשור

 

 הקהילה( ע"י שולם היום )עד
 

 לפידות ארנון
 
 

 יודע? מי מכיר מי
 בשבת, המטוגן הלחם קורות את לספר ברצוני

 
  אלי להתקשר מוזמן בנושא מידע  פיסת לו שיש מי כל
 התחיל( מתי זיכרונות אכל, מי טיגן, )מי

 
 אפרתי יהודית תודה

  



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
 
 

 
 
 

 

 

  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 דני גלבוע 13.03.1941-04.11.1970
 ראובקה אגוזי 02.02.1912-03.11.1978
 אסתר וינברג 12.12.1910-02.11.1997
 אברהם מהרשק 01.04.1912-03.11.1998
 צביקה אסף 21.06.1950-08.11.1980
 משה רן 17.12.1934-28.11.1980
 ראובן שויאר 19.08.1919-01.11.1982
 משה אסף 18.10.1912-10.11.1983
 גד כנען 28.08.1918-08.11.2002
 ישורון )שורי( אפל 26.05.1954-12.11.2006
 עמרי מיינצר 27.05.1920-13.11.2006
 רות כצנלסון 18.01.1923-21.11.2012
 אריה לזרקביץ 8.02.1927-23.11.20150

    
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 


